



## 挨宰 ái zǎi

◆ be overcharged, be fleeced

例 你挨宰了,这东西根本不值那么多钱。

▶ You're overcharged. This thing isn't worth that much.

## 安检 ān jiǎn

◆ security check

例 把东西放这儿,过一下安检。

▶ Put your things here to go through the security check.

## 安居工程 ān jū gōng chéng

◆ Economy Housing Project; housing project for low-income urban residents

This is a Chinese government initiative aimed at solving the housing problems of low-income families. It finances the construction of houses and sells them at cost price or with little profit.

例 近年来,西藏自治区大力实施农牧民“安居工程”,惠及广大农牧民。目前已有很多农牧民住上了新居。

▶ In recent years, the Tibetan Autonomous Region has implemented the Economy Housing Project, bringing benefits to farmers and herdsmen. At present many farmers and herdsmen have moved into new houses.

安 ān / 按 àn / 暗 àn

# A

## 安乐死 ān lè sǐ

◆ euthanasia

**例** 2002年荷兰通过了一项“安乐死法案”，成为世界上第一个安乐死合法化的国家。

► In 2002 the Netherlands passed a euthanasia law, and became the first country to legalize euthanasia.

## 按揭 àn jiē

◆ mortgage

**例** 越来越多的人通过购买按揭房改变了住房环境，但与此同时也有一大批人，特别是年轻人成为了新一代的“富翁”。

► More and more people have changed their living conditions by buying houses on mortgage. However, this has caused a great number of people, especially the young to become debtors of the new generation.

## 暗访 àn fǎng

◆ interview secretly

**例** 记者用暗访的方式获取新闻信息，对新闻进行最深度的报道。

► Having gained the information by way of a secret interview, the correspondent made a most deep and thorough report on the incidents.

## 暗箱操作 àn xiāng cāo zuò

◆ black case work; do something stealthily by using one's power in order to seek huge profits

**例** 为了防止组织者进行暗箱操作，大赛组委会特聘公证员参与每场

B



80 后 bā líng hòu

◆ people born in the 1980s

**例** 这本书的作者是活跃在文坛上的 80 后写手, 所以非常受年轻读者的欢迎。

▶ The author of this book is a writer active in literary circles and was born in the 1980s. This makes him very popular among young readers.

八卦新闻 bā guà xīn wén

◆ gossip or fluffy news

**例** 这种小报专门登一些八卦新闻吸引读者。

▶ These tabloids only publish gossip or fluffy news to attract readers.

八卦 bā guà

◆ 1. rumor, gossip

**例** 很多人都爱听八卦, 不管真假, 大家就图一乐吧, 并没有多少人去较真儿。

▶ Many people love to listen to rumors. It matters not if the rumors are true. It's just for fun. Nobody treats it seriously.

◆ 2. be good at gossip

**例** 他这个人太八卦了, 所以别把他的话说当真。

▶ He is good at gossip, so don't take his words seriously.